
 

 

 

 

  VRAGEN 

 

door de leden van de raad gesteld overeenkomstig artikel 38 van het Reglement van 

Orde voor de vergaderingen van de raad van de gemeente Groningen. 

 

2010 – Nr. 86. 

 

VRAGEN van de Partij voor de Dieren, van de heer G.J. Kelder betreffende baggeren 

van een vijver waarin dieren leven tijdens winterse omstandigheden.  

(Binnengekomen: 8 december 2010.) 

 

 

Geacht college, 
 

Vorige week ontvingen wij een melding van een verontruste burger dat er gebaggerd 

werd in de vijver bij het Van Brakelplein in de stad. Reden voor ongerustheid van de 

melder is het feit dat in deze vijver dieren leven. In winterse omstandigheden geldt dat 

dieren zich amper bewegen, zodat zij bijna geen zuurstof hoeven te gebruiken. Als er 

wordt gebaggerd wordt hun rust verstoord, waardoor de dieren een grote kans lopen te 

overlijden. Dit geldt voor vissen en reptielen. Voor reptielen geldt tevens dat sommige 

soorten gedurende de kou in de bagger wegkruipen en bij baggeren worden 

meegenomen, zonder een schijn van kans op overleven. De Van Brakelvijver is een 

grote vijver van naar schatting 68 x 150 meter.  

 

De Partij voor de Dieren heeft naar aanleiding hiervan informatie ingewonnen. In de 

vijver blijkt in ieder geval de middelste groene kikker te leven. Deze heeft de 

eigenschap zich in te graven in slib in de winterperiode. Het dier valt in de categorie 

licht beschermde soorten (tabel 1) en valt onder de zorgplicht. Dat houdt in dat 

eventuele werkzaamheden zo dienen te worden uitgevoerd dat geen schade aan het 

dier mag worden toegebracht. Concreet: er had nu niet gebaggerd mogen worden 

volgens de Flora en Faunawet.  

 

Ondertussen heeft de Partij voor de Dieren over deze kwestie overleg gevoerd met de 

AID - Groendesk en het ministerie van ELI (Economische Zaken, Landbouw en 

Innovatie), afdeling Bestuurlijke Handhaving inheems. De zaak is onmiddellijk 

opgepakt. Het ministerie heeft contact gezocht met de gemeente Groningen, omdat het 

een gemeentelijke dienst is geweest, die hier heeft gebaggerd. Welke stappen verder 

vanuit het ministerie ondernomen worden, is op het moment van dit schrijven nog niet 

bekend. Wel is bekend dat aan de gemeente duidelijk is gemaakt dat hier fouten zijn 

gemaakt en dat de betrokkene zich dient verantwoorden.  

 

Wij willen naar aanleiding van bovenstaande graag antwoord op de volgende vragen: 

 

1. Op welke wijze is de gemeente Groningen betrokken geweest bij de 

baggerwerkzaamheden in deze vijver?  
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2. Volgens de Flora- en Faunawet dient voorafgaand aan werkzaamheden altijd 

geïnventariseerd te worden of er bijzondere dieren en planten in het 

desbetreffende gebied voorkomen. Dat is hier niet gebeurd. Waarom niet? 

 

3. Is er voorafgaande aan de werkzaamheden gecontroleerd of er sprake is van 

verontreinigd slib? Zo nee, is er achteraf gecontroleerd op de kwaliteit van het 

slib? Waarheen is de bagger afgevoerd? 

 

4. Wat is de volledige procedure die een dienst met de intentie tot baggeren dient te 

volgen? Waarom is dit niet gebeurd?  

 

5. Hoeveel dagen is er gebaggerd? Kunt u een – grove - inschatting maken van  het 

bodempercentage dat is omgewoeld? 

 

6. Wij willen graag weten welke schade aan het dierenleven in de vijver is 

toegebracht door deze actie. Bent u bereid om hiertoe alsnog een ecoscan uit te 

voeren? Het spreekt vanzelf dat deze scan zo moet worden uitgevoerd dat er 

geen sprake is van een verdere verstoring van het dierenleven.  

 

7. Bent u het met de Partij voor de Dieren eens dat baggeren in een vorstperiode 

zeer schadelijk is voor de in het water levende dieren?  

 

8. Bent u het met de Partij voor de Dieren eens dat dit niet had mogen gebeuren?  

 

9. Welke voorzieningen gaat u treffen om ervoor te zorgen dat dit niet opnieuw 

gebeurt? Bent u bereid de raad hiervan op de hoogte te brengen?  

 


